
Beknopt verslag van de vergadering op het Ministerie van Landbouw en V i s s e r i j dd. 18 september 1968 inzake zuivelhulp. 

Aanwezig waren : Z.E. I r . .J. Lardinois 
Z.E. Dra. B.J. Udink 
I r . J.A.P. Franke 
Drs. J. Meijer 
I r . J.W. Wellen 
Prof. F. van Dam 
I r * F. Deeleman 
Mr. K. Westerhoff 

Onderwerpen van gesprek waren i 
a. Financiering van f 3 & f 4 miljoen ten behoeve van het 

Nederlands deel i n de 25-000 T boter-equivalent, welke 
de EEG van plan i s aan ontwikkelingslanden beschikbaar 
te s t e l l e n * 

b. Nederlandse Financieringsmaatschappij voor Ontwikke
lingslanden. 

c. Werkgroep van Directeuren-Generaal inzake wereldvoed
selprobleem. 

ad a : 
B i j de i n l e i d i n g t o t d i t onderwerp l i c h t Minister Lardinois 
toe dat het Nederlands aandeel i n de 25.000 T boter-equiva
l e n t , welke de EEG overweegt t e r beschikking te s t e l l e n aan 
ontwikkelingslanden, ca. 2.000 T bedraagt. De kosten van 
deze 2.000 T tegen wereldmarktprijs i n c l u s i e f "handling" -
en vervoerskosten zouden f 3 & f 4 miljoen bedragen, er 
daarbij vanuitgaande dat de r e s t i t u t i e s t o t het niveau van 
de wereldmarktprijs ten l a s t e komen van het Oriëntatie en 
Garantiefonds voor de landbouw. 
Voor Nederland, alwaar het zuivelprobleem r e l a t i e f het 
grootst i s vergeleken met dat der EEG-partners, i s het van 
groot belang dat bedoelde 25.000 T u i t de markt worden ge
nomen. Deelneming aan de voorgenomen EEG-actie acht spreker 
dus geboden. Minister Lardinois i s van mening dat genoemd 
bedrag ten laste dient te worden gebracht van de extra-compta 
bele staat voor ontwikkelingshulp en ernaar gestreefd moet 
worden om het WFP te la t e n belasten met de uitvoering van 
deze zuivelhulp. 
Minister Udink s t e l t dat het probleem van zuiveloverschotten 
i n de EEG de vraag opwerpt of de EEG-landbouwpolitiek n i e t 
moet worden herzien. Geen oplossing kan worden verkregen door 
middel van zuivelhulp aan ontwikkelingslanden, aangezien 
voedselhulp een verschijnsel van voorbijgaande aard l i j k t , 
en bovendien de omvang daarvan i n v e r g e l i j k i n g met de over
schotten i n de landbouw van marginale betekenis i s . 
Wat b e t r e f t het voorstel om f 3 k f 4 miljoen ten laste te 
brengen van de extra-comptabele staat w i j s t Minister Udink 
er op dat het meerjarenprogramma b i j herhaling door de Mi
nisterraad i s behandeld. Herhaaldelijk z i j n b i j 
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die besprekingen aanpassingen geschied mede i.v.m. wensen 
van de z i j d e van het M i n i s t e r i e van Landbouw en V i s s e r i j . 
De posten op deze staat voor voedselhulp s t i j g e n van 1968 
naar 1969 met f 4 , 6 m i l j o e n . Voor extra uitgaven i s geen 
ruimte. Kan de benodigde f 3 è f 4 m i l j o e n n i e t ten las t e 
komen van het landbouw E g a l i s a t i e Fonds? 
Indien de besluitvorming te Brussel i n de EEG zich soms 
o n t t r e k t aan de nationale regeringen op het gebied van het 
landbouwbeleid dan kan M i n i s t e r Udink daar begrip voor 
hebben maar d i t kan n i e t betekenen, dat daardoor andere 
delen van het Nederlandse b e l e i d , b.v. het ontwikkelings
b e l e i d , omver worden gegooid. 
Wel gaat M i n i s t e r Udink ermede acccord dat bedoelde 2 . 0 0 0 T 
boter-equivalent, i n d i e n de EEG inderdaad z a l beslissen t o t 
de onderhavige z u i v e l h u l p van 25 .000 T boter-equivalent, 
deel z a l vormen van onze b i j d r a g e i n m t u r a aan het WFP d.w.z. 
binnen het maximum van 2/3 deel van de Nederlandse toezeg
ging aan het WPP t o t en met 1 9 7 0 , hetwelk i n de vorm van 
goederen worden geleverd. Aldus wordt overeengekomen. 
Voorts s t e l t M i n i s t e r Udink u i t d r u k k e l i j k dat de b i l a t e r a l e 
financiële hulp welke Nederland i n consortia en consulta
t i e v e groepen aan ontwikkelingslanden v e r l e e n t , gebruikt 
kan worden voor de aankoop van landbouwproducten indien de 
ontvangende landen zulks wensen. B i j bepaalde landen i s d i t 
reeds het geval. Overeengekomen wordt, dat tussen de depar
tementen tezamen met de BEB overleg z a l z i j n over de aan
wending van deze mogelijkheid* 
Wat b e t r e f t het i n de M i n i s t e r r a a d genomen b e s l u i t om medio 
1969 te komen t o t een herwaardering van de posten op de 
extra-comptabele staat voor ontwikkelingshulp t.b.v. de 
Overzeese Rijksdelen i s men het er over eens dat eventuele 
n i e t gebruikte middelen van bedoelde posten i n aanmerking 
dienen te komen voor bestaande of nieuwe hulpverlenings
i n i t i a t i e v e n i n c l u s i e f die op het gebied van de voedselhulp. 
ad b; 
Desgevraagd zegt M i n i s t e r Udink toe na te s u l l e n gaan op 
welke wijze rekening kan worden gehouden met de wens van 
het M i n i s t e r i e van Landbouw t o t inspraak b i j de beoordeling 
van projecten door de op te r i c h t e n Nederlandse Financie
r i n g s-Eaat schappij voor Ontwikkelingslanden (FMO). 
ad c: 
Van de z i j d e van Landbouw wordt voorgesteld dat de Werk
groep van Directeuren-Generaal voor het Wereldvoedselprobleem 
meer dan i n het verleden z a l bijeenkomen, t e r w i j l wordt 
voorgesteld een ambtenaar van Landbouw te benoemen t o t 
adjunct secretaris van deze werkgroep. 
Min i s t e r Udink w i j s t op de wenselijkheid om de Directeuren-
Generaal i n deze werkgroep a l s gemachtigden der betrokken 
ministers van gedachten te doen wisselen en hun adviezen alp-
uitgangspunt van m i n i s t e r i e e l overleg te aanvaarden. 
Minister Lardinois gaat hisrmede accoord. 


